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 ואפי חיר , מתן פולג, עודד רוס,  עידן לביא נוכחים: יו"ר יניב ניצן,  15/9/25

google meeting  :בחו"ל(, אסעד סמועי  ת)נמצאמרסל אפרוימסקי  חסרים.   

 

 

 נושאים לדיון  

 מחוז דרום  –מיקום מוקדמות אליפות הארץ א. 

 סטנדרטיזציהעדכון מסמך ב. 

 האם לקיים את אליפות בתי הספר ביום אחד מרוכז או ביומיים כפי שנקבע במכרזג. 

 

 

 

 

 מחוז דרום  –מיקום מוקדמות אליפות הארץ א. 

הבעיה שנוצרה במוקדמות אליפות הארץ במחוז דרום. ירושלים  ועדה יניב ניצן מציג את ו יו"ר ה  -הצגת הנושא  

פנייה לפני תקופה על כך שלשחקנים מירושלים מאוד קשה להגיע לבתים בדרום וזה גורם  סופחה למחוז. קיבלנו 

, הגיעה פנייה דומה משחקנים בדרום. לשקול אופציה  רחלפחות שחקנים לשחק. כעת כשהגיע תור ירושלים לא

ה  ולבחון את שיטת החלוקמוצלחת לשנה הנוכחית )נקבע מראש כי לאחר המוקדמות הוועדה תתכנס לדון 

 . הקיימת(

 

 חברי הוועדה: 

נקודה. ירושלים   ,. ירושלים לא צריכים להיות בדרוםומועדוני הדרום צודקיםאני חושב שירושלים  עודד רוס: 

גם אלון כהן הביע בשיחה קודמת העדפה ברורה לשחק במרכז, וייתכן שיסכימו לוותר על  צריכים להיות במרכז. 

 ם, בהינתן שאירוח אצלם יפגע בכמות המשתתפים במחוז. האירוח ולשחק במרכז במקום לארח את הדרו 

חייב להגיד שאני חלוק, לכל אחד יש טיעונים די הגיוניים. כמו שעידן אמר, זה לא כל כך פייר, אם   מתן פולג: 

 צריך פיתרון גם בשבילם.   .ירושלים מארחים זה יוצר קושי גדול לכל המועדונים בדרום

  ו יהיואז גם אם  ? שיבחר דיונים הקודמים, למה הוחלט שלא כל אחד ישחק איפה  אני קצת לא הייתי ב עידן לביא: 

 מוקדמות בירושלים. אם פותחים את זה, אין שום בעיה.  

זו הצעה שגם העליתי, אבל יש לשקול אותה בשילוב עם עוד גורמים, לכן החלטה כזו נוכל   יו"ר הוועדה יניב ניצן: 

 לקחת רק לגבי השנה הבאה.  

האמת ירושלים והמרכז לא באמת קרובות אחת לשנייה, גם לא לדרום, חושב למה לא לעשות עוד   ואפי חיר: 

ת יהיו הפסדים כספיים. הרעיון שבכל  אחר אבל לדעתי אי אפשר לפתוח לכולם מחוז גם ירושלים, גם מרכז,  

 תחרות כזו אמורים להיות הרבה מאוד שחקנים.  

 טוב בואו נחשוב יחד מה האפשרויות העומדות בפנינו וננסה לדרג אותן.   יו"ר הוועדה יניב ניצן: 

 

 אפשרויות: 

 היכן שיבחרו. /יתארחו במרכזוירושלים יוותרו  – 1

 לבחור היכן להשתתף.  יישאר בירושלים, לדרום יהיה פתוח  – 2

   שנקבעה עד כה. יישאר בירושלים באותה מתכונת – 3

 



בעיניי הדבר הכי משמעותי בלקיחת החלטה כזו היא איזו אפשרות תגרום להכי הרבה שחקנים   עידן לביא: 

 לשחק. אם הבית של ירושלים יהפוך בין כה וכה לבית פנימי אז הפסדנו את הדרום.  

 

אך ורק אם היא מקובלת באופן מלא על מועדון ירושלים. אם לא,    1ופציה העדיפה היא חברי הוועדה קבעו כי הא

 .  2האופציה המועדפת היא 

 

 .  1לפגישה צורף טלפונית אלון כהן אשר אישר ותמך באופציה מספר 

 

 

 החלטות 

 . שנקבע ביניהם(מוקדמות אליפות הארץ במחוז דרום יתקיימו השנה באשקלון )לפי המועדון הבא בסבב הפנימי 

 יוכלו לבחור באיזה בית ברצונם להשתתף.    בלבדשחקני מועדון ירושלים 

 

 

  עדכון מסמך סטנדרטיזציהב. 

יניב ניצן משתף כי מסמך הסטנדרטיזציה עבר עדכונים בפגישה משותפת בה נכחו עודד רוס,   – הצגת הנושא 

מרסל אפרוימסקי ויניב ניצן. חברי הוועדה עוברים על המסמך כולו, נותנים משוב והערות ודנים בנקודות שונות  

 במסמך אשר דורשות קבלת החלטה. את המסמך ותוכנו מציג עודד רוס.  

 והחלטה: חוקי סופיה ושיטת הניקוד )האם קבוצתי או אישי(  נושאים לדיון 2

 

 חברי הוועדה: 

 מי שרוצה לעשות תיקו יעשה תיקו.   עידן לביא: 

המציאות. לפחות שנמזער   חזה בעיקר לגבי המוקדמות. גם המוקדמות וגם בגמר, אני חושב שזה כור רוס:  עודד 

א רוצה  אני ל למינימום האפשרי. זה כל מה ש הנוריד אות, של תוצאות תיקו קצרות "בלי משחק"  את התופעה

 פשוט לא אופציה.    שבהם תיקו כזה הוא לראות בענף. החיסרון היחידי בשחמט, לעומת ענפי ספורט אחרים  

 חושב שכמו שעודד אמר, תיקו מוסכם זה הכי גרוע שיש. זה לא משחק.   : חיר  ואפי

היא לשחק, מקסימום תפסיד. לא רוצה ששחקנים יפחדו  הגישה  . בעד חוקי סופיה לכל תחרות : פולג מתן

 להפסיד.  

אני לא מתלהב בכלל מחוקי סופיה. אם מישהו רוצה לעשות תיקו אין דרך אמיתית לעצור אותו, זה אולי   ניצן: יניב

 מסר לשחקנים שמצפים שישחקו, אבל לא יותר מזה. אם כבר, ממליץ להגביל את חוקי סופיה רק לסיבוב האחרון.  

 

 

 הצבעה 

 

 עידן לביא: בעד חוקי סופיה רק בסיבוב האחרון במוקדמות ובסיבוב האחרון בגמר.  

 עודד רוס: בעד חוקי סופיה לכל אורך התחרות במוקדמות ובגמר.  

 ואפי חיר: בעד חוקי סופיה לאורך כל הסיבובים בשתי התחרויות.  

 יניב ניצן: בעד חוקי סופיה רק בסיבוב האחרון.  

   עד חוקי סופיה לאורך כל הסיבובים בשתי התחרויות. מתן פולג: ב

   

 

 החלטות 

 

   יחולו בכל הסיבובים במוקדמות ובגמר אליפות הארץ.  30עד מסע   חוקי סופיה



 דיון בדבר שוברי שוויון באליפויות הקבוצתיות. האם ליישם שיטת ניקוד אישית או קבוצתית: 

 

יגיד    בעמדה שעומד יותר טוב  8אישית. אתה לא רוצה שילד בן בגילאים הצעירים חד משמעית   עידן לביא: 

אז אני אעשה תיקו. בגילאים צעירים תן לילדים לשחק, בגדולים יותר, כמובן שכן    2-1הקבוצה שלי מובילה 

 קבוצתי.    18עד  14אישי.  12עד  8קבוצתי. 

אבל בתור   את כל היתרונות והחסרונות לא בטוח שאני מבין אישי,  ניקוד כל חיי כשחקן נוער, היה רק ב פולג:  מתן

ליגה  מאשר  וכו   14או  12יכול להגיד שזה קצת שונה אליפויות קבוצתיות בליגה לאומית,  ם שחקן ששיחק פה וש

 ניקוד אישי.  שהיא סגורה. באליפויות הקבוצתיות מעדיף 

ל הליגות לקבוצתי הייתה  אני לא אוהב ניקוד קבוצתי. למרות שמבחינתי גם לא חושב שהמעבר של כ רוס:  עודד 

 .  18הברקת הדור אני חושב שהמקסימום שאני מוכן לספוג, להשאיר מצב כמו שהוא. עד גיל  

זה שמשהו הפך לנהוג בעולם לא אומר שזה הדבר הנכון. אני בכלל לא מבין את המעבר לניקוד   ניצן:יניב 

שלו, אין שיתוף פעולה בין שחקנים  קבוצתי. שחמט הוא משחק אישי, רק השחקן רשאי לקחת החלטות במשחק  

כמו בענפים קבוצתיים. אי אפשר להתייחס לניצחון בשחמט כמו להפרש שערים בכדורגל. מוכן כדי לא לערער את  

 לשאר לא נראה לי נכון.   18הקיים להשאיר את גיל 

 

 החלטות 

 .  18חברי הוועדה הצביעו פה אחד להשאיר את הניקוד הקבוצתי אך ורק לאליפות הארץ לקבוצות עד לגיל 

 

 

 האם לקיים את אליפות בתי הספר ביום אחד מרוכז או ביומיים כפי שנקבע במכרזג. 

: נעשתה פנייה לוועדה בדבר הצורך לקיים את אליפות בתי הספר ביום אחד מרוכז במקום  הצגת הנושא, יניב ניצן

ביומיים כפי שפורסם במכרזים. הנימוק המרכזי: למנהלות בתי ספר יש עול גדול להוציא פעמיים הסעה לאליפויות  

 ת חוויה ונראות.  וזה יכול לגרום גם לאי שליחת נבחרות לאירוע. כמו כן, יש חשיבות לאירוע גדול מבחינ 

 

 חברי הוועדה: 

גם  ו  גם באליפות הראשונה וגם בשנייהג' שיכולים לשחק כיתה מכיר לא מעט ילדים עד  רוס: לא בעד שינוי. עודד  

 טובות ביותר בנבחרת, אין סיבה שיצטרכו לבחור. זה לא לעניין.  ן הה או ו שהכיתה  לא מעט בנות עד 

 .  באירוע  מהמגזר הדרוזי. יכול להיות נורה אדומה. על רלוונטיות והצורךאף פעם לא שלחנו קבוצה  חיר:  ואפי 

לגבי התחרות אם נוכל לערב את משרד החינוך, וממש לשדרג את התחרות הזו לרמה שיש לך פה,  לביא: עידן  

ממש יוקרתיות של בית ספר יכול להרים את האירוע הזה לרמה אחרת. לראייה יותר מלמעלה. ספציפית לגבי  

מקטין עלויות. גם ככה  זה גם הכל בבת אחת,  יםשבסופו של דבר אם עוש   הבקשהרות הזו, יכול להבין את  התח

  מלווים שלא מבינים בשחמט, מלא ילדים. יום אחד ייצור עוד יותר בלאגן.  התחרויות האלו בלאגן אחד גדול,

 לא נכון ביום אחד לעשות הכל.   נטו  מבחינה מקצועית

 קצת בלאגן.    יוצר   אני גם די נגד, לעשות הכל ביום אחדפולג:  מתן 

הסעות לאליפות כזו. אפילו הסעה אחת לא   2יניב ניצן: יש בעיה אובייקטיבית. להרבה מנהלות יש קושי להוציא 

בחינה מקצועית זה לא הדבר הנכון,  כולן מוכנות. צריך לקחת בחשבון גם את הנושא הזה. אם כולם משוכנעים שמ 

 אז צריך להשאיר את הקיים אבל להבין גם את החיסרון.  

 

 הצבעה 

 עודד רוס: להשאיר יומיים 

 ואפי חיר: להשאיר יומיים 

 עידן לביא: להשאיר יומיים 

 מתן פולג: להשאיר יומיים 



 

 החלטות 

   אליפות הארץ לבתי ספר תושאר במתכונתה הנוכחית, בשני ימים נפרדים.

 

 

 

 

 


